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Kádár lános fogadta I I l l é s t t a r t o t t 
a bolgár miniszterelnököt a m e g y e i t a n á c s v b 

Grisa Filipov látogatása Győrben 

Kádár János, a Magyar 
Szocialista Munkáspá r t Köz-
ponti Bizottságának első t i t -
k á r a kedden a Központi Bi-
zottság székházában fogadta 
Grisa Filipovot, a Bolgár 
Kommunis ta Pá r t Polit ikai 
Bizottságának tagjá t , a Bol-
gá r Népköztársaság Minisz-
te r tanácsának elnökét, aki 
Lázár Györgynek, az MSZMP 
Polit ikai Bizottsága t ag já -
nak, a Minisztertanács el-
nökének meghívására h iva-
talos, • barát i lá togatáson t a r -
tózkodik hazánkban . 

A szívélyes, bará t i légkö-
r ű találkozón, amelyen részt 
vet t Lázár György, véle-
mény t cseréltek a p á r t j a i n k 
és országaink közötti együt t -
működés továbbfej lesztésé-
nek időszerű feladatairól . A 
megbeszélésen je lent volt 
Sebestyén Jenő, hazánk szó-
fiai és Boncso Mitev, a Bol-
gár Népköztársaság buda -
pesti nagykövete. 

A n a p fo lyamán Grisa Fi-
l ipov megbeszélést folyta tot t 
Havasi Ferenccel, az MSZMP 
Polit ikai Bizottságának tag-
jával , a Központi Bizottság 
t i tkárával a magyar—bolgár 
gazdasági együt tműködés 
fej lesztésének kérdéseiről . A 
tárgyaláson részt vett Szta-
nis Bonev, a Bolgár Népköz-
társaság Miniszter tanácsának 
elnökhelyettese, az Állami 
Tervbizottság elnöke. Mari) 
Ivanov, a külügyminiszter 
első helyettese, Roska István 

külügyminiszter-helyet tes , 
va lamin t Sebestyén Jenő és 
Boncso Mitev. 

Megbeszélésekre kerü l t sor 
a kölcsönös érdeklődésre 
számot ta r tó kérdésekről , a 
bolgár miniszterelnök kísé-
re tében levő személyiségek 
és magyar par tnere ik között 
is. Veress Péter külkereske-
delmi miniszter bolgár kol-
légájával , Hriszto Hrisztov-
val tá rgyal t ; Roska István 
Mar i j Ivanovval folyta tot t 
eszmecserét. Gábor András 
ipari miniszterhelyet tes Jor-
dán Tenov gépipari és elekt-
ronikai miniszterhelyet tessel 
találkozott ; s megbeszéléseik 
e redményeként a Technoim-
pex, a Transelektro, va la-
mint a magyar forgalmazók 
vezetői 1985-ig szóló gyár-
tásszakosítási egyezményt í r -
tak alá a bolgár Balkanca-
r impex külkereskedelmi vá l -
la lat képviselőivel elektro-
mos és motoros targoncák 
gyártásáról . Ezeket a kor -
szerű anyagmozgató gépeket 

a KGST szakosodási a j án l á -
soknak megfelelően immár 
második évtizede, zömében a 
bolgár ipartól szerzik be az 
i t thoni felhasználók, csupán 
ebben az évben 40 millió ru-
belért érkeznek hazánkba 
ilyen berendezések. 

Grisa Fil ipov. és kísénete 
keddi p r o g r a m j a során Győr 
városába látogatott. A ven-
dégeket vidéki ú t j u k r a elkí-
sérte Veress Pé ter külkeres-
kedelmi miniszter , Roska 
Is tván külügyminisz ter -he-
lyettes és • Sebestyén Jenő, 
hazánk szófiai nagykövete. 
A bolgár vendégek látoga-
tást te t tek a Rába Vagon-
és Gépgyárban, ahol Háry 
Béla, az MSZMP Győr-Sop-
ron megyei bizottságának el-
ső t i tkára , Lombos Ferenc, a 
Győr-Sopron megyei tanács 
elnöke Gábor András ipari 
miniszterhelyet tes és Hor-
váth Ede, a Rába-gyár ve-
zérigazgatója fogadta őket. 

A gyár lá togatás a lka lmá-
val Horvá th Ede tá jékoz ta t -
ta Grisa Fil ipovot és kísére-
tét a magyar ipar egyik leg-
korszerűbb üzemének tevé-
kenységéről. 

Grisa Fil ipov nagy elis-
meréssel szólt Rába-gyár i 
tapasztalatairól és kifej te t te , 
hogy a kapcsolatok elmélyí-
tése érdekében olyan ter -
mékt ípusok k ia lak í tására 

• volna szükség, amelyek le-
. hetővé teszik a szélesebb 

kÓrH kooperációt. Hangsú-
lyózta, hogy a kétoldalú gaz-
dasági kapcsolatok tovább-
fej lesztésében fontos szerepe 
lehet a győri gyáróriásnak. 
Segíteni kell az üzemek és a 
különböző gazdasági szerve-
zetek közötti közvetlen kon-
taktusok kialakí tását , ame-
lyek a jövőben az együ t tmű-
ködés minőségileg ú j szaka-
szát jelenthet ik. Arra is f i -
gyelni kell, hogy a ké t or-
szág vállalatai a világpiacon 
együt tműködő pa r tne rekkén t 
jelentkezzenek. 

A bolgár vendégek a t á j é -
koztatót követően megtekin-
tették a Rába Vagon- és 
Gépgyári fu tómű gyáregysé-
gét. Győri p rog ramja végez-
tével Grisa Filipov és kísé-
re te az esti ó rákban vissza-
té r t Budapestre . 

Fejlődés a szegedi járásban — Korszerűbb államigazgatás 
Ügyintézés hétköznap — Szombati szolgáltatások 

A Csongrád megyei tanács 
végrehajtó bizottsága teg-
nap, kedden Szegeden ülése-
zett. A testület az előter-
jesztések u tán megvitatta és 
elfogadta a szegedi járási 
hivatal munkájáról szóló be-
számolót. E nap i rend v i tá já -
ban részt vett és felszólalt 
dr. Somogyi Ferenc, az 
MSZMP szegedi járási bi-
zot tságának első t i tká ra is. 

A végreha j tó bizottság az 
e lmúl t há rom év m u n k á j á -
nak ér tékelése során meg-
ál lapí tot ta , hogy egységesebb 
az irányítás, k i fo r ro t t abbak 
a vezetési módszerek, meg-
felelően érvényesülnek a hi-
vatal tevékenységében az 
il letékes pá r t - és fe lsőbb ta -
nácsi szerv i ránymuta tása i , 
ál lásfoglalásai . Fejlődött az 
együttműködés a szegedi ta-
nács és vonzáskörzetébe t a r -
tozó községi tanácsok között 
is. A hivata l jól segíti a köz-
ségi, i l letve nagyközségi t a -
nácsokat a lakossági kap-
csolatok erősítésében, a t e r -
vek előkészítésében. Ennek 
során a települések szerep-
körüknek megfelelően fej-

[ lődtek. A megyei tanács vég-
i r eha j tó bizottsága képet ka-
pott arról , hogy miképp 
a lakul t a szegedi j á rás né-
pessége, kommunál i s , ku l tu-
rális, egészségügyi, kereske-
delmi helyzete. 

A szegedi járás lakossága 
meghaladja a 76 ezret. A 
népesség száma azonban az 
e lmúl t tíz év a la t t 4,9 száza-
lékkal csökkent. Ez a folya-
ma t az utóbbi ké t -há rom 
évben lelassult, és főkén t a 
Szeged vonzáskörzetébe ta r -
tozó községek lélekszáma 
emelkedet t . A lakosságnak 
41,8 százaléka kül te rü le ten 
él, s ez a tény is megha tá -
rozza a tanácsok fe ladata i t . 
Je lentős a r ány t képviselnek 
az ingázók, napon ta 12 ez-
ren ülnek autóbuszra vagy 
vonatra . A végrehajtó bi-
zottság a községek népesség-
megtartó képessége fokozása 
érdekében hangsúlyozottan 
foglalkozott a lakásépítés-
sel. A j á rásban az elmúlt 
ötéves te rvben 2116 lakás 
helyett 2709 épült fel. Meg-
ál lapí tot ta a testület, hogy 

Először S z e g e d e n 

Átadták a KISZ—OTP-garzonokat 
A KISZ KB legutóbbi 

kongresszusán határozat 
születet t a f ia ta lok lakáshoz 
jutási lehetőségeinek köny-
nyítéséről és segítéséről. 
Nem sokkal ezután látot t 
napvilágot az a megál lapo-
dás, melyet az i f júsági szö-
vetség központi bizottsága és 
az OTP vezérigazgatósága 
írt alá. Ennek é r te lmében a 
KISZ és az O T P a maga 
eszközeivel és lehetőségei-
vel t ámoga t j a a f ia talok 
úgynevezett kétlépcsős la-
kásvásárlási p rogramjá t . 

Az országbafi elsőként Sze-
geden készültek el az ifjúsá-
gi garzonlakások, a KISZ 
Szeged városi bizottsága és az 
OTP Csongrád megyei Igaz-
gatósága gyors és eredmé-
nyes együt tműködése nyo-
mán. Tegnap, kedden dél-
előtt az I f júsági Házban ke-
rül t sor a 60 tu la jdonos la-
kása helyét eldöntő sorso-

lás ra ; melyen részt vett 
Papos Lászlóné, a Csongrád 
megyei pártbizot tság képvi-
seletében, Prágai Tibor, a 
Szeged megyei városi ta-
nács elnökének á l ta lános 
helyettese, Bódt György, a 
KISZ KB tagja , a Csongrád 
megyei KISZ-bizottság első 
t i tkára és Novákné Halász 
Anna, a Szeged városi KISZ-
bizottság első t i tkára . 

A 35 négyzetméteres egy-
szoba-összkomfortos lakások 
megvásár lásához 88 ezer fo-
r in t készpénzt kellet t befi-
zetnie azoknak a f ia ta lok-
nak, akiknek pályázatát 
munkahe lyük KlSZ-alapszer-
vezete és a KISZ városi bi-
zottsága elfogadta. A pályá-
zatok elbírálásánál elsősor-
ban a szociális helyzetet és a 
közéleti tevékenységet vet-
ték figyelembe, de bizonyos 
előnyökben részesültek azok, 
ak ik i f júsági t akarékbe té t -

könyvvel rendelkeztek. Ez 
ugyanis lehetőséget biztosít 
egyrészt a r ra , hogy az elő-
takarékosság során össze-
gyűj tö t t pénzösszegre most 
ugyanannyi kölcsönt nyúj t -
son ' az OTP, másrészt ez 
előnyt jelent a későbbi n a -
gyobb lakás vásárlásakor. 
Az OTP ugyanis vál lal ja , 
hogy öt éven belül lehetősé-
get ad — a második lépcső 
— a több szobás lakás meg-
vételére. 

Az első tulajdonosok az 
Északi és Rókus városrész öt 
különböző házában kialakí-
tott lakásokba költöznek be. 
Az akció folytatódik, hiszen 
a VI. ötéves tervidőszakban 
300 garzonlakás építését 
tervezték. A jövő év tava-
szán még 40 lakás á tadásá-
ra kerül sor, a további két-
száznak pedig a tervidőszak 
végéig kell elkészülnie Sze-
geden. 

K. K. 

a VI. ötéves te rv lakásépí té-
si e lőirányzata időarányos 
tel jesítése nem megfelelő, 
bár nagyon sok helyen a 
te lekel látás lényegesen jobb, 
mint korábban. E kérdés 
kapcsán hívta fel a hivatal 
f igyelmét a r ra , hogy a jö-
vőben is minden támogatás t 
ad jon meg a tanácsoknak a 
magánerős építkezés fel téte-
leinek javí tásához. A kom-
munális helyzet i l lusztrálá-
sára néhány adat . Belterü-
leten a v i l lamosenergia-há-
lózatot te l jesen kiépí tet ték, a 
tanyavi lágban 45 százaléko-
san. Szép e redményeke t mu-
ta tha t fel Üllés és Kistelek 
a vezetékes földgázszolgál-
ta tás fej lesztésében. A hiva-
tal koordinác ió jában több 
községben is megkezdődött 
a gázhálózat kiépítési lehe-
tőségének felmérése. Kiste-
leken. Mórahalmon. Rúzsán 
jelentős előrelépés tör tént a 
szennyvízelvezetés és - t iszt í-
tás terén, á m a többi helyen 
is szorgalmazzák az ilyen 
kommuná l i s lehetőségek bő-
vítését. hiszen ez záloga a 
település további terebélye-
sedésének. > 

A hivatal közreműködésé-
vel készült szolgáltatásfej-
lesztési tervek tükrözik a 
lakossági igényeket. Megfe-
lelő az áruel lá tás , s többé-
kevésbé a j á rás terüle tén ezt 
az áfészek szervezik. Észre-
vehető a javulás a t á r sada l -
mi összefogásban is. Az el-
múl t h á r o m év a la t t több 
min t 50 százalékkal nőtt az 
egy lakosra ju tó t á r sada l -
mi m u n k a összege. A végre-
h a j t ó bizottság el ismerését 
fe jez te ki a járás i h iva ta l -
nak irányító, szervező és el-
lenőrző tevékenységéért , de 
r ámuta to t t a r ra , hogy a 
testületi önállóság és egyéb 
fej lesztési fe lada tok sikeres 
tel jesí tése érdekében még 
fokozottabb segítséget kell 
nyújtani a helyi tanácsok-
nak. 

Megvitatta a vb az ál-
lamigazgatás egyszerűsítésé-
nek, korszerűsítésének ta-
pasztalatairól szóló beszá-
molót is. Az e lmúl t évek-
oen kiemelt f igyelmet és 
zöld u ta t kap tak a tanácsi 
ügyintézés egyszerűsítését 
elősegítő intézkedések, tö-
rekvések. Je lentős mér tékű 
a szemléletvál tás, ami a 
re formok ha tásakén t bekö-
vetkezett . Erősödött az önte-
vékenység. jobb a tes tületek 
és tisztségviselők helyi kez-
deményezése. Valamennyi 

városi és számos nagyközsé-
gi tanács végreha j tó bi-
zottsága á l landóan napi ren-
den t a r t j a ezt a kérdést , ér-
tékeli és meghatározza a to-
vábbi fe ladatokat . A tanács-
kozáson jelenlevő dr. Kol-
láth Györgv a Miniszterta-
nács Tanácsi Hivatalánal i 

főosztályvezető-helyet tese 
elismeréssel nyi latkozott a 
Csongrád megyében tapasz-
ta lható tanácsi korszerűsí té-
si törekvésekről . 

A következő téma, ame-
, lyet a vb megvi ta tot t , szin-
tén nagyon sok olvasónkat 
érint . A testület arra kéri 
választ, hogy a nyújtott 
munkaidőben milyen az 
ügyintézés. A tapasztalato-
kat és tanulságokat a me-
gyei népi ellenőrzési bizoi; 
ság egyik vizsgálata szo; 
gál ta t ta . E szerint a meg 
különböző városa iban 30—4 
százalék azoknak az a ránya 
akik ügyes-bajos dolgaikat 
a munka idő a la t t intézik. A? 
is megál lapí tás t nyert , hogy 
a megkérdezet tek 96 száza-
léka a tanácsi szervek ügy-
fé l fogadási idejével, 87 szá-
zaléka pedig a szolgáltatók 
nyi tva ta r tás i r end jéve l elé-
gedett . Természe tesen ez 
nem olyan a rány , amelyen 
ne kel lene javí tani . 

Végül az ötnapos munka-
hét bevezetésének eddigi 
eredményeit mérlegelte a 
testület. Az ipa rban a válla-
latok fő célkitűzései megva-
lósultak, az á tá l lás lényeges 
gondot nem okozott, a ter-
melés, a te rmelékenység a 
te rveze t tnek megfelelően 
alakul t , sőt növekedet t . A 
kiesett munka idő pótlását 
műszaki-szervezési intézke-
désekkel, a veszteségidő 
csökkentésével és a lehető-
ségek jobb kihasználásával 
é r ték el. Például a gumi-
gyárnál , a baromfife ldolgozó 
vál la la tnál , a ruhagyárná l , a 
kéziszerszámgyárnál a tel-
jes í tménykövete lmények nö-
vekedtek. A szolgáltatást 
végző intézmények, vál lala-
tok többsége á l ta lában ar ra 
törekedet t , hogy szombaton 
is a lakosság rendelkezésére 
ál l jon. Azok az .egységek, 
melyek zárva t a r t anak , nem 
okoznak gondot, f ennaka -
dást az e l lá tásban. A posta 
szolgál tatásai t azonban több 
kr i t ika érte. Szombaton a 
városokban csak 12 óráig, 
Szegeden 14 óráig lehet 
pénzt feladni , és ez zökke-
nőket okoz az üzleti élet-
ben. 

Kereskedelmi tanácskozás 
Kedden, a Magyar Keres-

kedelmi Kamarában szakér-
tői tanácskozás kezdődött a 
KGST-tagállamok és Finn-
ország kereskedelmi eljárá-
sainak egyszerűsítéséről. 

A tanácskozáson, amelyen 
a KGST-tagországok és a 

, Finn Köztársaság együt tmű-
| ködési b izot tságának külke-
' reskedelmi okmányegyszerű-
sítési szakértői vesznek 
részt, összegzik a korábban 
kidolgozott a ján lások meg-
valósí tásának tapasztalatai t , 
és ú j a j án l á soka t fogalmaz-
nak meg. 

A szakértői tanácskozást 
ezút tal 5. a lka lommal rende-
zik meg. A korább iakban 
ha t a j án l á s t dolgoztak ki a 

kereskedelmi e l já rások 
könnyítésére, amelyeket to-
vábbí to t tak az ezzel foglal-
kozó nemzeti szervezetek-
nek. Mindezek elősegítik, 
hogy fokozatosan egységes 
okmányrendszer a lakul jon 
ki a KGST-tagországok és 
Finnország külkereskedel -
mében. A budapest i szakér-
tői tanácskozáson többek 
között megv i t a t j ák a vas-
úti. a közúti fuvar levél mo-
del l je k ia lakí tásának, a kül-
kereskedelmi szerződéses és 
biztosítási okmányok egysé-
gesítésének lehetőségeit. 
Emellet t hozzálá tnak a két-
oldalú számítógépes in for -
mációs rendszerek előkészí-
téséhez is. (MTI) 


